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Äldrerådets möte 

Tid Torsdag 30.5.2024 kl 9–11.00 

Plats Stadshuset, stadsstyrelsens rum, Stadshusgatan 9, Borgå 

Närvarande 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Borta 

Carl-Johan Numelin, ordförande 
Leena Sorjonen 
Lars Heinonen 
Kirsti Hiltunen 
Ove Blomqvist 
Risto Mieskonen, varajäsen 
Ros-Mari Aarttila 
Soili Koskelainen 
Sirpa Hopeamaa, sekreterare 
 
 
Hilkka Knuuttila 
 
 
 

 
1. Mötet öppnas  

 Ordförande öppnade mötet kl. 9.00   
 

2. Mötets laglighet och beslutförhet  
 Mötet konstaterades vara lagenligt sammankallat och beslutfört.  
   

3. Val av protokolljusterare  
Till protokolljusterare valdes Kirsti Hiltunen och Ove Blomqvist 
 

4. Godkännande av föredragningslistan   
Föredragningslistan godkändes. 

 
5. Presidentval och Europaparlamentsval/centralvalnämndens sekreterare 

 Johanna Päivärinta, jurist vid Borgå stad 
 
Johanna Päivärintas presentation bifogad. 

 
6. Borgås nya chef för idrottstjänster Marjo Rantala  

 
 

Marjo Rantala började arbeta vid Borgå stad 18.3.2024. Hon har en 
utbildningsbakgrund som fysioterapeut och har även en magisterexamen i 
hälsofrämjande. Hon arbetade som idrottschef i Kotka stad innan hon 
flyttade till Borgå. 
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Borgå idrottstjänster har ett fyrtiotal fast anställda. Administrativa uppgifter 
har tagit upp största delen av Rantalas arbetstid. Hon är bland annat 
involverad i projektet Kokonhall. Idrottstjänsterna genomför för närvarande 
en kartläggning av idrottsanläggningarna, där framkomlighet och 
tillgänglighet spelar en viktig roll. 
 
Rådsmedlemmarna påminde henne om vikten av att upprätthålla fysiska 
aktivitetsförhållanden för äldre personer, med tanke på den oundvikliga 
ökningen av åldersstrukturen i riktning mot en betydande ökning av antalet 
äldre. Enligt Rantala spelar den lätt framkomliga terrängen och bänkarna en 
viktig roll i planeringen. I projektet Kokonniemi har man beaktat områdets 
tillgänglighet även med bil. Rådet lyfte fram Kokonniemi utegym, som anses 
vara utmärkt även ur de äldres perspektiv. 
 
Rantala berättade att simhallen kommer att ha en vattengymnastik som 
möjliggör så kallad virtuell motion. 
 

7. Kommande evenemang 
 

o Borgådagarna 8.6 kl. 9–14  
o Jourskift uppdaterade (via e-post) 
o Ove tar hand om att få ett parasoll med fot till platsen kl. 

8.30 och skaffar godis samt ber Borgås 
kommunikation/administration om 
marknadsföringsmaterial 

o Borgå äldreråds besök hos Tusby äldreråd 
o Maija tackar ja till deras inbjudan 
o Ove har reserverat minibussen och fungerar själv som 

chaufför 
o Man kom överens om att fullvärdiga medlemmar som är 

förhindrade att närvara ska informera sekreteraren. En 
ordinarie ledamot kan ersättas av en suppleant. 

o Äldrerådet funderar närmare på gåvor på augustimötet. 
Maija tar reda på om det finns Borgåböcker att ta med 
sig? 

o Äldreveckan, 6-13.10.2024 
o konsert och kick-off har flyttat till Grand 
o Rådet ställer sig tveksamt till Grands lämplighet för 

äldre, bör utredas huruvida det finns tillräckligt med 
sittplatser för kaffe under kick-off-evenemanget 

o Det diskuterades hur äldrerådets billigare 100 biljetter 
ska delas ut till medlemmarna, pris 15e (försäljningspris 
25e)  

o Vilket annat program har planerats för invigningen, 
förutom stadsdirektörens tal och kaffe? 



 

 Protokoll 5/2024 3 (4) 
    
    
 30.5.2024   
 

o Kulturevenemang med låg tröskel för äldre skulle passa 
utmärkt för Äldreveckan, och vi önskar oss naturligtvis 
fler sådana i alla fall. 

o Äldrerådets dag 30.10 
o o Det konstaterades att programmet ännu inte har 

offentliggjorts. 
 

 
8. Hälsningar från stadens olika nämnder  

 
Stadsplanen för Haikostranden är ett hett ämne. Det har inte varit tal om 
seniorboende där. Att Virkkulankylä-projektet gick i konkurs är en beklaglig 
nyhet, eftersom denna boendeform har varit efterlängtad länge. Det kommer 
också att finnas seniorlägenheter på platsen för det tidigare Point College, men 
det kommer inte att finnas några tjänster kopplade till dem. Rådet betonar 
behovet av alla former av bostäder för äldre. 

 
9. Hälsningar från välfärdsområdets äldreråd  

 
Leena Sorjonen besökte servicehuset Onnela i Pernå tillsammans med rådet 
och besöket gjorde ett positivt intryck. Sköterskor uppgavs vara svåra att få tag 
på och därför används inhyrd personal. Lättnaden i vårdardimensioneringen 
kommer inte att leda till en ökning av antalet sjuksköterskor, även om det finns 
fler patienter och antalet ökar. 

 
10. Övriga ärenden 

o Respons – Motionsevenemang för äldre, torsdag 16.5.2024: 
Evenemanget fick positiv respons, även om antalet deltagare 
inte var spektakulärt. Träningsställningarna kunde ännu inte 
testas eftersom arbetet på området fortfarande pågår. Det 
konstaterades att kommunikationen måste intensifieras. Denna 
hälsning fick också chefen för idrottstjänsterna.  

o Under höstsäsongen planeras också ett dansevenemang under 
dagtid i Konstfabriken. 

o Kollektivt boende i Borgå / Hilkka Knuuttila, behandlas på mötet 
den 29.8. 

o Potentiella besökare 2024 
o Borgås nya stadsdirektör 11/24 
o Kulturproducent Thomas Weissman och kulturplanerare 

Sari Hilska 29.8 
o Mikko Silvast och Dan Mollgren/ kollektivt boende i 

Borgå: Maija kommer överens om en tid. 
 

 
o Nästa möte 29.8.2024, Stadsstyrelsens rum 

      
11. Mötet avslutas 
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Ordförande avslutade mötet kl. 11.00 
 
 
 

Carl-Johan Numelin  Sirpa Hopeamaa 
ordförande   sekreterare 

 

Protokolljusterare 

 

Kirsti Hiltunen  Ove Blomqvist 

 

Bilagor  Jurist Johanna Päivärintas presentation 
 


